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 Şedinţa a fost convocată de către dl. primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman, prin 
Dispoziţia nr. 332 din data de 22.03.2024, în conformitate cu prevederile  art. 134, alin. 1, lit. a, 
alin. 4 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările ulterioare. 
   La şedinţă participă un număr de 19 consilieri locali. 
   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman:  Bună ziua.  Mulțumesc că ați acceptat 
invitația de a participa la ședința ordinară a Consiliului Local. 
 Ordinea de zi v-a fost pusă la dispoziție, cu materialele aferente, în termenul legal.  Un 
singur proiect de hotărâre a apărut suplimentar. Supun aprobării suplimentarea ordinii de zi cu 
proiectul de hotărâre privind modificarea prevederilor HCL nr. 134/29.06.2023 referitoare la 
aprobarea contractării unei finanțări rambursabile interne în valoare maximă de 
25.552.000lei și aprobarea garantării creditului din venituri proprii. Mai sunt alte popuneri?   
        Suplimentarea ordinii de zi se aprobă în unanimitate, respective cu 19 voturi „pentru”. 

D-na secretar general municipiu, jr. Mihaela Busuioc aduce la cunoştinţa consiliului 
local că toate proiectele de hotărâre supuse dezbaterii în şedinţa de astăzi întrunesc condiţiile 
prevăzute la art. 136, alin. (8) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, adică sunt 
însoţite de referatul de aprobare al iniţiatorului, raportul de specialitate, avize ale comisiilor de 
specialitate, precum şi celelalte documente care au condus la respectivele iniţiative. 

 Se supune spre aprobare ordinea de zi în totalitate, respectiv:  
            1. Procesele – verbale ale şedinţelor din data de 29.02.2024 și 15.03.2024; 
            2. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local de venituri și cheltuieli pe 
anul 2024 - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
  3. Proiect de hotărâre privind aprobarea decontării navetei personalului didactic şi 
didactic auxiliar pentru luna FEBRUARIE 2024 - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin 
Coman; 
            4. Proiect de hotărâre privind transformarea unei funcții contractuale din cadrul Bazei 
de Agrement „Nada Florilor‖ Fălticeni - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
            5. Proiect de hotărâre privind vânzarea cu plata integrală a unei locuințe ANL, situată 
în municipiul Fălticeni, str. Victoriei, bl. 88, titularei contractului de închiriere-                    
iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
  6. Proiect de hotărâre privind aprobarea Ghidului de eligibilitate pentru programul 
acţiunilor din domeniul culturii în Municipiul Fălticeni pentru anul 2024 - iniţiator, primar – 
prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
            7. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării licitaţiei publice deschise pentru 
închirierea unui imobil cu destinația „Garaj‖, proprietate privată a municipiului Fălticeni, 
situat în municipiul Fălticeni, str. Ana Ipătescu, nr. 285 - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – 
Cătălin Coman; 
   8. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării licitaţiei publice deschise pentru 
închirierea unor suprafețe de teren situate în incinta Colegiului „Vasile Lovinescu‖ 
Fălticeni și Colegiului Național „Nicu Gane„ Fălticeni, proprietatea publică a municipiului 
Fălticeni, în vederea amenajării unor spații comerciale provizorii - iniţiator, primar – prof. 
Gheorghe – Cătălin Coman; 
             9. Proiect de hotărâre privind dezmembrarea unui imobil, proprietatea privată a 
municipiului Fălticeni și  stabilirea destinaţiei de bunuri disponibile pentru compensare, în 



condiţiile legilor speciale, a unor terenuri aflate în proprietate privată a municipiului  
Fălticeni  - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 

10. Proiect de hotărâre privind asocierea Municipiul Fălticeni cu Clubul Copiilor 
Fălticeni în vederea asigurării participării Grupului vocal „MOLDAVA‖ la Festivalul „RO-
MÂNIA‖ organizat în perioada 06 – 07 aprilie 2024 la Villeneuve – Loube, Franța - iniţiator, 
primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului de parteneriat între Municipiul 
Fălticeni şi Asociaţia „Rotary Club Fălticeni‖ în vederea derulării proiectului de promovare 
a Municipiului Fălticeni - „Împreună susţinem promovarea — FĂLTICENI, MON AMOUR‖- 
Ediția a IV-a - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
            12. Proiect de hotărâre privind concesionarea directă a unor suprafeţe de teren 
aparţinând domeniului privat al municipiului Fălticeni - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – 
Cătălin Coman; 

13. Proiect de hotărâre privind schimbarea destinatiei unui imobil, proprietate publică 
a Municipiului Fălticeni, în vederea depunerii unui proiect având ca sursă de finanțare   
‖Programul Regional Nord-Est 2021-2027, Axa prioritară 3 - Investiții în clădiri publice în 
vederea creșterii eficienței energetice, Obiectiv specific – Promovarea eficienței energetice 
și reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră‖ - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin 
Coman; 
 14. Proiect de hotărâre privind vânzarea unor suprafeţe de teren aparţinând 
domeniului privat al municipiului Fălticeni, cu respectarea dreptului de preempțiune al 
proprietarilor construcțiilor, prin negociere direct - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin 
Coman; 
 15. Proiect de hotărâre privind atestarea Inventarului bunurilor care aparțin domeniul 
public al municipiului Fălticeni, județul Suceava  - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin 
Coman; 
 16. Proiect de hotărâre privind actualizarea Devizului general si a Indicatorilor 
tehnico-economici aferenti proiectului ―REABILITARE TERMICA SCOALA GIMNAZIALA 
AL.I.CUZA-CORP A‖ - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 

17. Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru perioada 
aprilie – iunie 2024 - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
           18. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Fălticeni 
a imobilului situat pe str. Ion Dragoslav nr. 9 și darea în administrare a acestuia Grădiniței 
cu Program Normal „VOINICELUL‖ Fălticeni - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin 
Coman; 
 19. Proiect de hotărâre privind modificarea prevederilor HCL nr. 134/29.06.2023 
referitoare la aprobarea contractării unei finanțări rambursabile interne în valoare maximă 
de 25.552.000lei și aprobarea garantării creditului din venituri proprii- iniţiator, primar – prof. 
Gheorghe – Cătălin Coman; 

19. Raport privind Starea economico- socială și de mediu a Unității Administrativ 
Teritoriale Municipiul Fălticeni pe anul 2023. 
            Ordinea de zi, se aprobă în unanimitate, respectiv cu 19 voturi „pentru”.  
       Se supun la vot procesele – verbale ale şedinţelor din data de 29.02.2024 și 
15.03.2024, acestea fiind aprobate cu unanimitate de voturi, respectiv cu 19 voturi „pentru”.  

 Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind 
rectificarea bugetului local de venituri și cheltuieli pe anul 2024 - iniţiator, primar – prof. 
Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman:  Având în vedere faptul că se 
derulează o sumedenie de proiecte referitoare la obiective de investiții pe raza Municipiului 
Fălticeni, vom avea foarte multe ședințe de rectificare a bugetului, pentru că apar permanent 
modificări care trebuie reglate. Partea bună e că majorăm bugetul local cu 1.078.200 lei, pe baza 
veniturilor pe care le-am obținut suplimentar în bugetul local. Le aveți în referatul de aprobare, 
trecute foarte transparent, care sunt sumele de bani încasate suplimentar. Cea mai mare  sumă 
primită de la Uniunea Europeană,  dintr-un total de 1,1 milioane lei, 750.000 lei vin din bani 
europeni. Avem obiective în plus, având în vedere acest excedent provizoriu. Cheltuieli cu bunuri 



și servicii 147.300 lei, din care  58.400 lei  pentru capitolul Autorități executive, 33.900 lei pentru 
obiectele de inventar la  Baza de Agrement și 55.000 lei pentru cheltuieli cu întreținerea 
sistemului de iluminat public efectuate de Direcția Utilități Publice. Dacă 88% din proiect este cu 
finanțare europeană, 12% l-am modernizat  cu bani locali, încât la momentul la care discutăm 
mai avem o singură stradă, pe Plutonier Iacob la care trebuie să intervenim. În rest, lămpile sunt 
schimbate, tehnologie led, economice. De asta a apărut acest plus la Direcția de Utilități Publice. 
Se include în lista de investiții obiectivul Centrul Cultural Multifuncțional ”Doina”. Știți pe scurt 
istoria Cinematografului „Doina”, proiect depus și aprobat în 2019. A venit pandemia,  Compania  
Națională de Investiții a reprioritizat investițiile în spatele obiectivelor de activitate, rămâne pe 
listă, dar au trecut patru ani și nu s-a întâmplat nimic. Prin urmare, am încercat să identificăm o 
altă sursă de finanțare, pe care din fericire am găsit-o. Acum vreo săptămână s-au publicat 
ghidurile. Nu este eligibil ca Cinematograf. I-am schimbat  denumirea, în Consiliul Local, din 
Cinematograf ”Doina” în Centrul Cultural Multifuncțional ”Doina”. Va avea și o componentă de 
cinematograf, dar și mai multe componente de săli de spectacole, evenimente, activități artistice, 
școlare, extrașcolare și așa mai departe. Depunem acum documentele D.A.L.I.(documentația 
lucrărilor de intervenție) și toate celelalte documentații necesare pentru depunerea avizelor 
semnării contractelor de finanțare pe proiect. Nu vom mai avea Cinematograf, vom avea o  
clădire reabilitată, modernizată, cu o componentă Cinematograf, dar și alte funcțiuni. O altă 
investiție, e vorba de demolarea clădirii cu destinația Corp administrativ de pe strada Spicului nr. 
11, un Centru de zi pentru persoane vârstnice. Suntem în plină procedură de atribuire a 
contractului privind construcția. Trebuie să demolăm acea clădire, cu destinația de Corp 
administrativ. Tot ca noutate am identificat prin Programul Național de Consolidare cu Risc 
Seismic Ridicat (PNCCRS), o componentă a PNNR apărută în urmă cu 13-14 zile, de la 
momentul la care discutăm acum. Suntem eligibili cu Colegiul ”Vasile Lovinescu”. Investiția este 
foarte mare. Pentru asta trebuie să avem autorizația de construcție pentru a fi primii care putem 
depune și semna contractul de finanțare. Obiectivul se numește Creșterea nivelului de siguranță 
la acțiuni seismice precum și asigurarea funcționalității Colegiului Vasile Lovinescu, prin lucrări de 
consolidare și renovare energetică. Facem documentație în valoare de 98.000 lei, necesară 
pentru realizarea serviciilor de expertiză tehnică, întocmire audit energetic și consultanța la 
elaborarea documentației de finanțare pentru accesarea de fonduri din Programul Național de 
Consolidare cu Risc Seismic Ridicat. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie  Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George - Bogdan – preşedinte comisia 
economică: Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru învăţământ:  
Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?  
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu unanimitate de voturi, respectiv 
cu 19 voturi „pentru”. 
   Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind  
aprobarea decontării navetei personalului didactic şi didactic auxiliar pentru luna 
FEBRUARIE 2024 - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: Este vorba de naveta cadrelor 
didactice, aprobăm lună de lună. Nu am nimic împotrivă să îi atragă pe profesori. Gândirea 
inițială a fost cu totul alta, dar din banii fălticenenilor să plătesc naveta, sau să dau niște bani  
unor persoane care nu sunt din Fălticeni, nu mi se pare corect. Asta e doar așa,  cu titlu de 
supărare personală. Nu o luați în calcul  la momentul votului. 200 milioane de la bugetul local 
doar naveta, la cele 10 instituții de învățământ, de pe raza Municipiului Fălticeni. Cea mai mare 
sumă este la Colegiul Tehnic ”Mihai Băcescu” – 6.000 lei. Unde-i lege, nu-i tocmeală, plătim. Am 
făcut nenumărate demersuri și eu, și mulți alți colegi din țară. Am înțeles că din anul următor 



școlar, sarcina financiară va fi preluată, așa cum este și normal de Ministerul Educației. În 
condițiile în care, cel puțin în județul Suceava, 40-50% nu plătesc deloc. Era o modalitate pentru 
comunitățile rurale, la care veneau greu profesorii și ca să îi atragă. Nu e cazul la noi. Asta ar 
însemna să se plătească naveta și la funcționarii publici, și la medici. Nu am nimic împotriva 
navetei, dar nu mi se pare corect să se plătească de la bugetul local. Facem eforturi să plătim 
lunar. 
   D-nul consilier local, Stoica Cozmin:  În egală măsură și spitalul ar trebui să fie 
finanțat de către Ministerul Sănătății. 
   D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman:   Dar spitalul este finanțat de  Casa de 
Asigurări de Sănătate și Direcția de Sănătate Publică, în baza unor contracte - cadru.  Noi, la 
spital, ajutăm cu finanțarea la utilități,  investiții, dar grosul cheltuielilor le  asigură Ministerul 
Sănătății. 
   D-nul consilier local, Stoica Cozmin:  Dăm niște bani de care beneficiază tot bazinul 
geografic. 
     D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman:  Am înțeles ce spune domnul consilier, 
că noi deservim 18 comune și 2 orașe, plus Municipiul Fălticeni. Vorbim de Dolhasca, Liteni și 
încă 18 comune. Același lucru se întâmplă și la evidența persoanelor. De la bugetul local, noi 
facem buletine la tot bazinul geografic, cu excepția orașului Dolhasca și comunei Dolhești. 
Dolhasca și-a făcut un centru propriu. Noi asigurăm pentru 20 localități, dintre care una e 
Fălticeniul, 19 sunt din jur. Plătim salariile angajaților de la evidența persoanelor, utilități și toate 
celelalte. Nu mi se pare un lucru corect, dar asta este. Transmitem parlamentarilor noștri, poate 
modifică legislația. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie  Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru învăţământ:  
Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 
 Dnul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?
  Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu 15 voturi „pentru”. Următorii 
consilieri locali nu și-au exercitat dreptul de vot:  Amarie Mariana, Dulgheriu Maria, Pintilii Marius- 
Claudiu și Corbu Luminița – Claudia). 
    Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind  
transformarea unei funcții contractuale din cadrul Bazei de Agrement „Nada Florilor‖ 
Fălticeni - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman:   Era funcție contractuală, inspector de 
specialitate. Este vorba de un coleg de al nostru care s-a pensionat. Prin urmare, se impune 
modificarea în funcția de administrator, pentru buna desfășurarea a activității. Postul de inspector 
de specialitate nu mai corespunde necesităților și nevoilor Bazei de Agrement. Titularul postului 
s-a pensionat, urmează să îl modificăm în  Administrator 1. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 

       D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?                      
                     Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat în unanimitate, respectiv cu 19 voturi 

„pentru”. 
  Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind  
vânzarea cu plata integrală a unei locuințe ANL, situată în municipiul Fălticeni, str. 
Victoriei, bl. 88, titularei contractului de închiriere- iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin 
Coman; 



  D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman:  Una din puținele locuințe care au mai 
rămas cu statutul de chiriaș. Legea le dă voie să își achiziționeze locuința cu plata în rate,  sau cu 
plata integrală, depinde cum dorește. Cred  că din 40 apartamente, mai sunt 2 care nu au 
finalizat. Restul de 38 au devenit proprietari. Un lucru bun și pentru noi pentru că, în momentul 
când depunem un proiect să fie finanțat, cu cât sunt mai multe pe raza localității, cu atât primești 
un punctaj suplimentar. Banii pleacă la A.N.L. București în proporție de 99%. Doar 1% din prețul 
apartamentului rămâne la bugetul local. 
            D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru învăţământ:  
Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 

              D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?
          Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat în unanimitate, respectiv cu 19 
voturi „pentru”. 
   Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind  
Proiect de hotărâre privind aprobarea Ghidului de eligibilitate pentru programul acţiunilor 
din domeniul culturii în Municipiul Fălticeni pentru anul 2024 - iniţiator, primar – prof. 
Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman:  E  vorba de Legea 350 privind 
finanțarea activităților parțiale, pentru că Primăria Municipiului Fălticeni asigură un cuantum de 
până 90%. Instituția beneficiară trebuie să vină cu un aport propriu de minim 10%. La bugetul 
local, avem prinsă anul acesta pentru asta 120 mii lei. Se impune aprobarea Ghidului de 
eligibilitate pentru programul acţiunilor din domeniul culturii în Municipiul Fălticeni. E aceeași lege 
cu ce am făcut la sport. Una se referă la activitățile sportive, una se referă la activitățile culturale. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie  Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru învăţământ:  
Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 

     D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?
          Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat în unanimitate, respectiv cu 19 
voturi„pentru”. 
    Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind  
aprobarea organizării licitaţiei publice deschise pentru închirierea unui imobil cu 
destinația „Garaj‖, proprietate privată a municipiului Fălticeni, situat în municipiul 
Fălticeni, str. Ana Ipătescu, nr. 285 - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman:  E vorba de un garaj aflat în spatele 
Casei Mortuare. Practic, este lipit cu un perete de Casa Mortuară, dar nu e la stradă, în Ana 
Ipătescu, ci în spate. E un garaj care ne aparține. După ce am intrat într-o logică privind 
cadastrarea, intabularea, pentru că documentele nu erau foarte clare acolo, suntem la momentul 
când putem să îl scoatem la licitație. Închirierea se face printr-o procedură de licitație publică. 
Aprobăm organizarea licitației, prețul de pornire este 850 lei pe an, termenul de  închiriere este 
de 5 ani. Caietul de sarcini și toate celelalte le regăsiți în prezentul studiu de oportunitate. Aici 
trebuie votați și 2 consilieri din comisie. 
   D-na secretar general municipiu, jr. Busuioc Mihaela: Propuneri, vă rog. 
   D-na consilier local, ed. Dulgheriu Maria: Propun ca membru titular pe domnul 
consilier local Darabă Iulian și ca membru supleant pe domnul consilier local Ilie Cozmin. 



   D-na secretar general municipiu, jr. Busuioc Mihaela: Dacă mai sunt și alte 
propuneri.  Nemaifiind, se trece la procedura de vot. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie  Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George - Bogdan – preşedinte comisia 
economică: Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?  
 D-nul consilier local, Stoica Cozmin: Care este scopul? Pur și simplu , oricine poate 
să participe sau  doar persoane juridice. 
 D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: Nu cine poate să participe. Scopul 
nostru este să  facem venituri. Poate participa orice persoană fizică sau juridică care îndeplinește 
condițiile. Nu este absolut nici un fel de restricție. Dacă ați întrebat dacă poate să închirieze să 
facă ceva în el. Să nu facă ceva ilegal.  
 D-nul consilier local, ing. Drăgușanu Octav-Anton: Am și eu o întrebare tehnică. 
Cum faceți dumneavoastră diferențe așa de mari? De exemplu, la garaj de 28 mp, iese vreo 2 lei 
și ceva. La Nicu Gane și la Lovinescu, 22 mp  este 39 lei. O diferență de  vreo 20 și ceva de lei. 
 D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: Pentru că la Nicu Gane și la Agricol se 
desfășoară activitate economică generatoare de venituri. Aici este garaj. 
 D-nul consilier local, ing. Drăgușanu Octav-Anton: Și aici poate să genereze venituri, 
dacă vine o firmă. 
 D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: Da, dar trebuie să îndeplinească niște 
condiții. Într-un garaj nu știu ce avantaje economice pot fi. Nu poate subînchiria, dacă citiți studiul 
de oportunitate. La Nicu Gane și Agricol închiriază niște chioșcuri  și obțin niște venituri și 
automat prețul pe care trebuie să ni-l plătească nouă este mai mare. Prețul stabilit aici este mai 
mare decât garajele de la stadion de exemplu. Acum, cu rata inflației au ajuns la 652 lei.  Și sunt 
totuși niște garaje solide. Destinația trebuie păstrată. Nu pot derula activități comerciale. 
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu 15 voturi „pentru” și 4 
„abțineri”(Gavril Elena, Drăgușanu Octav – Anton, Stoica Cosmin și Mateiciuc Silviu – Nicolae). 

  Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind  
aprobarea organizării licitaţiei publice deschise pentru închirierea unor suprafețe de teren 
situate în incinta Colegiului „Vasile Lovinescu‖ Fălticeni și Colegiului Național „Nicu 
Gane„ Fălticeni, proprietatea publică a municipiului Fălticeni, în vederea amenajării unor 
spații comerciale provizorii - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman:  E vorba de spațiile comerciale care își  
desfășoară activitatea în incinta unităților școlare. Știți foarte bine că există o legislație care ne 
recomandă să găsim la nivel local măsurile necesare pentru a păstra elevii în curtea școlii, pentru 
a-i feri de eventuale pericole și a preveni anumite fapte antisociale. Consider oportună închirierea 
acestor suprafețe pentru spații comerciale provizorii, în care se vor vinde produse de patiserie, 
dulciuri. Au și ei o legislație foarte strictă, nu au voie băuturi carbogazoase și mai sunt niște 
chestiuni de genul acesta.  
   D-na secretar general municipiu, jr. Busuioc Mihaela: Propuneri, vă rog. 
   D-na consilier local, ed. Dulgheriu Maria: Propun ca membru titular pe domnul 
consilier local Ilie Cosmin și ca membru supleant pe doamna consilier local Edu Anca. 
   D-na secretar general municipiu, jr. Busuioc Mihaela: Dacă mai sunt și alte 
propuneri? Nemaifiind, se trece la procedura de vot. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie  Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru învăţământ:  
Aviz favorabil. 



  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?  
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu 17 voturi ”pentru”. Următorii 
consilieri locali nu au participat la dezbateri și nu și-au exercitat dreptul de vot:  dl Matei Gabriel și 
dna Corbu Luminița – Claudia. 
 Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind  
dezmembrarea unui imobil, proprietatea privată a municipiului Fălticeni și  stabilirea 
destinaţiei de bunuri disponibile pentru compensare, în condiţiile legilor speciale, a unor 
terenuri aflate în proprietate privată a municipiului  Fălticeni  - iniţiator, primar – prof. 
Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: O suprafață de teren care ne aparține 
nouă, de 3572 mp, în Țarna Mare,  pe Halmului. Avem o Sentință civilă a Judecătoriei Fălticeni și 
o Decizie a Tribunalului Suceava, rămasă definitivă, prin care trebuie să reconstituim un drept de 
proprietate pe numele Sava Gheorghe. El trebuie să primească conform Hotărârii judecătorești 
2357mp. Având în vedere că suprafața este de 3572, nu i-o dăm toată, ci îi dăm cât prevede 
hotărârea instanței. Ca să putem face asta, împărțim suprafața și ne rămâne nouă suprafața de 
1215 mp. Un lucru bun este că a dorit în zona respectivă, fiind departe de oraș. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie  Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu unanimitate de voturi, respectiv 
cu 19 voturi „pentru”. 

   Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind   
asocierea Municipiul Fălticeni cu Clubul Copiilor Fălticeni în vederea asigurării participării 
Grupului vocal „MOLDAVA‖ la Festivalul „RO-MÂNIA‖ organizat în perioada 06 – 07 aprilie 
2024 la Villeneuve – Loube, Franța - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman:  Este vorba de un festival organizat în 
Villeneuve – Loube, Franța, care are un primar de origine română. O localitate aflată într-o zonă 
foarte bogată, la circa 12 km de Nisa, Coasta de Azur. Un eveniment care se realizează an de 
an, având în vedere faptul că am deschis o colaborare foarte eficientă, împreună cu cei de la 
Rotary Club. Au fost și ei la Fălticeni, au făcut donații de 10 mii euro,  în echipamente. Ne-au 
adresat invitația de a trimite un grup. Am considerat oportun a trimite un grup folcloric din 
Fălticeni. Este vorba de grupul de la Clubul elevilor și copiilor. Cei de la Rotary se ocupă de 
partea de cazare și masă, noi ne ocupăm de partea de transport. Este vorba de suma de 22 mii 
lei reprezentând transportul cu microbuzul cu 22 locuri, plus doi șoferi, pe ruta Fălticeni-Franța și 
retur. O manifestare frumoasă. Este vorba și de o colaborare cu consulatul României la Nisa, cu 
Primăria orașului, Ambasada României în Franța. Este prima ediție la care participăm noi, dar ea 
are ani buni de derulare. Sperăm să legăm o prietenie și mai strânsă cu cei de acolo, cu atât mai 
mult că primarul este de origine română. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie  Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru învăţământ:  
Aviz favorabil. 



  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții? 
  Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat în unanimitate, respectiv cu 19 
voturi „pentru”. 

   Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind   
aprobarea Acordului de parteneriat între Municipiul Fălticeni şi Asociaţia „Rotary Club 
Fălticeni‖ în vederea derulării proiectului de promovare a Municipiului Fălticeni - 
„Împreună susţinem promovarea — FĂLTICENI, MON AMOUR‖- Ediția a IV-a - iniţiator, 
primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman:  Împreună susținem promovarea — 
Fălticeni, Mon Amour”- ediția a IV-a. O facem cumva din timp, să realizăm și noi și ei anumite 
diligențe. După cum vedeți, Asociația Rotary Club ne ocupă o mare parte a ordinii de zi a ședinței 
de Consiliu Local. E un lucru bun și o spun cu maximă sinceritate că este de apreciat și hărnicia 
celor de la Clubul Rotary.  Multe cluburi din Romania nu sunt de aceeași anvergură și dinamism 
în a se implica în asemenea acțiuni. Având în vedere că avem un partener așa de harnic, trebuie 
și noi să fim cel puțin la fel de harnici și să facem lucruri bune. Mai am de făcut o mențiune. 
Spectacolul este prevăzut pe 14 septembrie 2024. Pentru noi este stabilită data alegerilor 
prezidențiale. S-ar putea să nu putem ține atunci spectacolul. Dacă alegerile sunt pe 15, nu ne 
permite legea. Dacă nu avem alegeri pe 15, activitatea se va derula normal pe 14. Vom ști în 
viitorul apropiat și vom reveni în Consiliul Local să schimbăm doar data.  
 D-nul consilier local, dr. Ilie  Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru învăţământ:  
Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local, Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?  
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu 17 voturi „pentru”. Domnul 
consilier local Drăgușanu Octav - Anton și domnul consilier local Moroșanu Gabriel nu participă la 
dezbateri și nu-și exercită dreptul de vot. 
   Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind 
concesionarea directă a unor suprafeţe de teren aparţinând domeniului privat al 
municipiului Fălticeni - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Este vorba de ultima etapă a procedurii 
de concesionare a unor suprafețe de teren. Este a patra hotărâre de consiliu local, prin care se 
aprobă concesionarea, conform celor stabilite în ședințele anterioare. Este vorba de patru 
beneficiari, care au început procedura acum mai bine de un an. La fiecare ședință de consiliu 
local trebuie să așteptăm un aviz de legalitate de la Prefectură. Le-am obținut și venim în ședința 
de consiliu local cu ultimul proiect privind finalizarea acestor demersuri. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie  Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu 16 voturi „pentru” și 3 „abțineri”    
(Gavril Elena, Drăgușanu Octav și Stoica Cozmin). 



  Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind  
schimbarea destinației unui imobil, proprietate publică a Municipiului Fălticeni, în vederea 
depunerii unui proiect având ca sursă de finanțare   ‖Programul Regional Nord - Est 2021-
2027, Axa prioritară 3 - Investiții în clădiri publice în vederea creșterii eficienței energetice, 
Obiectiv specific – Promovarea eficienței energetice și reducerea emisiilor de gaze cu 
efect de seră‖ - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman;  
   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman:  E vorba de proiectul discutat la 
rectificarea bugetară, cu schimbarea destinației cinematografului și a numelui acestuia, în 
vederea depunerii unui proiect având ca sursă de finanțare   ”Programul Regional Nord - Est 
2021-2027, Axa prioritară 3 - Investiții în clădiri publice în vederea creșterii eficienței energetice, 
Obiectiv specific – Promovarea eficienței energetice. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie  Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru învăţământ:  
Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat în unanimitate, respectiv cu 19 
voturi „pentru”. 
   Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind  
vânzarea unor suprafeţe de teren aparţinând domeniului privat al municipiului Fălticeni, cu 
respectarea dreptului de preempțiune al proprietarilor construcțiilor, prin negociere direct 
- iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman:  Este vorba de suprafețe de teren care 
sunt ocupate acum cu construcții care sunt proprietate a persoanelor care pot solicita 
cumpărarea terenurilor. Sunt șapte beneficiari. Au concesionat spații, apoi au construit, și cum nu 
poate altcineva să concesioneze terenul pe care au construit, au dreptul să cumpere terenul.  
 D-nul consilier local, dr. Ilie  Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu 16 voturi „pentru” și 3 „abțineri” 
(Gavril Elena, Drăgușanu Octav și Stoica Cozmin). 
   Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind  
atestarea Inventarului bunurilor care aparțin domeniul public al municipiului Fălticeni, 
județul Suceava  - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman:  Este vorba de inventarul domeniului 
public. Se modifică textele la anumite străzi, după ce am finalizat procedurile de cadastru și 
intabularea. Aveți la anexa proiectului de hotărâre  toate modificările care apar. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie  Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru învăţământ:  
Aviz favorabil. 



  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?  
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat în unanimitate, respectiv cu 19 
voturi „pentru”. 
   Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind   
actualizarea Devizului general si a Indicatorilor tehnico-economici aferenți proiectului 
―REABILITARE TERMICA SCOALA GIMNAZIALA AL.I.CUZA-CORP A‖ - iniţiator, primar – 
prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman:  Este vorba de proiectul finanțat prin 
Agenția Fondului de Mediu, reabilitare termică Școala Gimnazială Al .I. Cuza - corp A. E proiect 
destul de vechi, din 2018. Între timp valorile s-au actualizat. Conform legii, am scos la licitație 
valoarea din 2018. Am făcut 2 licitații nu s-a prezentat nimeni, prin urmare legea ne obligă să 
actualizăm devizul general. Am luat legătura cu proiectantul inițial, am actualizat devizul, 
adăugăm o sumă de bani și îl scoatem pentru a treia oară la licitație, tocmai pentru a putea fi 
atractiv. Am pierdut două luni, sperăm să dăm drumul cât mai repede după ce actualizăm acest 
deviz. 
 Dnul consilier local, dr. Ilie  Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru învăţământ:  
Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții? 
              Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat în unanimitate, respectiv cu 19 
voturi „pentru”. 
 Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind  
alegerea preşedintelui de şedinţă pentru perioada aprilie – iunie 2024 - iniţiator, primar – 
prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe -Cătălin Coman:  Domnule consilier, vă finalizați 
atribuțiile privind  funcția de președinte al Consiliului Local.  Pentru următoarele ședințe se 
impune alegerea unui alt președinte. 
   D-na secretar general municipiu, jr. Busuioc Mihaela: Propuneri, vă rog. 
   D-na consilier local, ed. Dulgheriu Maria: Propun ca președinte de sedință pentru 
următoarele trei luni pe domnul Bulaicon Constantin.  
   D-na secretar general municipiu, jr. Busuioc Mihaela: Sunt și alte propuneri? Nu 
sunt. Cine este pentru desemnarea domnului Bulaicon Constantin ca președinte de ședință? 
Voturi contra? Nu sunt. Abțineri? Doar domnul viceprimar. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie  Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru învăţământ:  
Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 



 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat cu 18 voturi „pentru”. Dl. cons. 
local/viceprimar Bulaicon Constantin nu își exercită dreptul de vot. 
              Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind 
declararea ca bun de interes public local a imobilului cu destinația de grădiniță, înscris în 
Cartea Funciară nr. 38871-UAT Fălticeni, situat în municipiul Fălticeni, str.Ion Dragoslav, nr. 
9, județul Suceava și acordarea dreptului de administrare asupra acestuia, Grădiniței cu 
Program Normal ‖VOINICELUL‖ - iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
   D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: După cum ati observat, proiectul are 
alt titlu față de cel trecut în proiectul ordinii de zi. Este vorba de finalizarea procedurilor de 
intabularea a  Grădiniței cu Program Normal „VOINICELUL”. Am finalizat proiectul cu finanțare 
europeană Grădinița cu Program Normal „VOINICELUL”, situată pe str. Ion Dragoslav nr. 9. Am 
finalizat și cadastrul. Pentru a se muta efectiv trebuie să declarăm bun de interes public imobilul 
și terenul aferent și dat în administrare Grădiniței ”Voinicelul”. Este de fapt și unitatea pentru care 
am realizat și această investiție. Le dăm mână liberă pentru a se muta, practic. Grădinița va fi 
administratorul, iar Primăria și Consiliul Local vor fi proprietarii clădirii și a terenului. Aici vom 
comasa cele două grădinițe, ”Lizuca” și ”Voinicelul”.  Fiecare grădinița are 3 grupe. Este o 
grădiniță cu 6  grupe. Vom vedea ce denumire îi vom da. Mai este o corectie de facut la suprafața 
contrucției, pentru ca din eroare, în proiect, a fost mentionata suprafata totală construita la sol de 
450 mp, în loc de 475 mp.  
 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru învăţământ:  
Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 
 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții?
 Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat în unanimitate, respectiv cu 19 
voturi „pentru”. 
     Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi, respectiv proiect de hotărâre privind 
modificarea prevederilor HCL  nr. 134/29.06.2023 referitoare la aprobarea contractării unei 
finanțări rambursabile interne în valoare maximă de 25.552.000lei și aprobarea garantării 
creditului din venituri proprii- iniţiator, primar – prof. Gheorghe – Cătălin Coman; 
 D-nul primar, prof. Gheorghe  - Cătălin Coman: Este vorba de creditul pe care îl avem 
în derulare. Schimbăm lista de investiții, în sensul că mai adăugăm diferența pentru Școala 
Gimnazială Cuza. V-am spus că trebuie să mai facem o modificare, să mai punem niște bani. 
Este atributul Consiliului Local de a modifica această listă, numai să nu depășim suma aprobată. 
Practic, avem o sumă de bani de la Centrul Medical, de la fosta Policlinică, 563 mii, iar o parte îi 
punem de la Casa Tatos de pe Republicii nr. 1. Acolo am primit o finanțare nerambursabilă 
guvernamentală de 1 milion de lei. Cu toate adunate, suplimentăm la Școala Cuza.   
  D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Avizul 
comisiilor. 
 D-nul consilier local, jr. Murariu George- Bogdan – preşedinte comisia economică: 
Aviz favorabil. 

  D-na consilier local, dr. Cojocaru Eugenia – preşedinte comisia pentru învăţământ:  
Aviz favorabil. 

  D-nul viceprimar, ing. Constantin Bulaicon – preşedinte comisia pentru 
amenajarea teritoriului şi urbanism:  Aviz favorabil. 

  D-nul consilier local,  Haidău Răzvan – Petrică – preşedinte comisia pentru 
administrație publică: Aviz favorabil. 



 D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință: Intervenții
  Se supune la vot, proiectul de hotărâre fiind aprobat în unanimitate, respectiv cu 19 
voturi „pentru”. 
  D-nul consilier local, ec. Mateiciuc Silviu: Pot să vă rețin atenția?  Și de data aceasta 
e o problemă serioasă, legată de câinii comunitari. Stăteam cu cineva de vorbă săptămâna 
trecută și a avut două cazuri cu câinii. Unul dintre copii, aici la Adormire, a avut iar o problemă. 
Dacă va muri cineva, sau rămâne traumatizat, e posibil ca toți care ar fi putut face ceva să aibă 
asta pe conștiință. Ce se întâmplă, ce facem cu asta? 
 D-nul primar, prof. Gheorghe - Cătălin Coman: La momentul la care discutăm acum 
suntem pe ultima sută de metri pentru amenajarea, conform legislației modificate, a adăpostului 
pentru câini. La începutul anului am alocat suma de 300 mii lei pentru modernizarea, aducerea în 
legalitate a adăpostului pentru câini comunitari, pe care îl avem deja în zona Topitoriei, în spate la 
Chimie. Domnul viceprimar poate să vă spună mai multe, pentru că e zi și noapte acolo.  Suntem 
pe ultima sută de metri, urmând ca săptămâna viitoare să solicităm autorizarea de la Direcția 
Sanitar veterinară, conform legii. După aia, scoatem la licitație Serviciul de gestionare a câinilor 
fără stăpân. Legislația este extrem de stufoasă și greu de adaptat în Romania, în sensul că 
puteam să încheiem contract cu un adăpost privat de pe raza județului Suceava. Legea nu ne dă 
voie, trebuie un adăpost public și este doar unul la Suceava care nu primește câinii noștri. 
 D-nul consilier local, ec. Mateiciuc Silviu: Ceva, în regim de urgență. Mi-aduc aminte,  
că atunci când a murit acel copilaș, s-au găsit imediat soluții. Au fost de moment și superficiale, 
dar totuși s-au făcut niște lucruri. Mie mi se pare că e o criză… 
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Altă variantă în regim de urgență nu 
avem voie pentru că, anul trecut am scos la licitație de două ori și nu a venit nimeni. Dacă vrem 
să ne justificăm cu documente putem să o facem, dar nu ne ajută cu nimic. Avem Serviciul 
înființat la nivelul Municipiului Fălticeni din 2014. Am avut tehnician veterinar câteva luni, din 
cauza salarizării mici, nu vine nimeni. Am scos la concurs postul de tehnician veterinar de cel 
puțin șapte ori. Nu s-a prezentat nimeni din motive diverse. Contractul pe care l-am încheiat cu 
cei de la Vaslui, care a avut un efect imediat, a fost contestat în instanță de iubitorii de animale și 
a fost anulat. Prin urmare, demersuri s-au făcut. Dacă vreți să vorbim despre hârtii avem o 
jumătate de cameră, dar nu ne ajută cu nimic. Trebuie să fim pragmatici. 
 D-nul consilier local, ec. Mateiciuc Silviu: În Romania, aveți cunoștință, există UAT-uri 
cu povești de succes în sensul acesta? Ca să se rezolve problema asta. Încă o dată... e  o 
problemă gravă. 
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Noi vom face adăpostul și vom găsi  
rezolvare pe moment, dar nu va fi definitivă. Până nu se va lua decizia la nivel național, să 
îmbunătățească legea sau să fie adaptată pentru toate comunitățile, noi vom strânge în 
continuare câinii, în condițiile legii și cheltuim o sumă extrem de mare pentru ei, cu toate 
serviciile, prindere, deparazitare, mâncare, sterilizare și tot ceea ce presupune adăpostul. 
Permanent vor fi câini abandonați, din alte localități din jur. La un moment dat, legea va trebui să 
oblige pe toți, pentru că această problemă, care e foarte grea și extrem de gravă în Romania, nu 
la Fălticeni sau județul Suceava. Legislația este extrem de neadecvată și nerealistă. Fiecare 
unitate trebuie să aibă un adăpost. În județul Suceava este doar unul. Știți câte localități are 
județul Suceava? 114. Și dacă nu o să îi oblige pe toți, vin cu căinii și îi abandonează la intrare în 
Fălticeni. Nu vom avea posibilitatea să îi prindem,  decât ocazional, dacă ne ajută și opinia 
publică. 
 D-nul consilier local, ec. Mateiciuc Silviu: Un exercițiu de imaginație. Dacă mâine s-ar 
întâmpla o tragedie, poimâine ar exista un culoar în regim de urgență ca să rezolvăm sau 
legislația ne-ar ține pe loc? 
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Din punct de vedere legal, nu. Din 
punct de vedere legal, ceea ce facem noi este cu maximul rapidității a ceea ce se poate face.  În 
primul rând, dacă sărim o etapă nu mai suntem legali, ceea ce nu putem, și în al doilea rând, ar 
însemna ca orice demers al nostru pentru rezolvarea definitivă să fie lovită de nulitate, pentru că 
diverse asociații de iubitori de animale, le-ar putea contesta. Și iar ar trebui să o luăm de la capăt. 
Preferăm să facem lucrurile temeinic, chiar dacă durează mai mult, pentru că altă variantă nu 
avem, legal. Legislația este total în opoziție cu oamenii de data asta și ”pentru” animale. Asta 



este realitatea. Legea spune foarte clar, un câine intră la  adăpost, se cheltuie aproximativ 11 
milioane pe el, iar după 14 zile trebuie să îl eutanasiez. Vi se pare corect? Cât e alocația unui 
copil în Romania? Conform legislației, după ce faci toate demersurile prevăzute de lege, că nu ai 
cum să te abați de la nici o etapă, pentru că ești ilegal, trebuie să cheltui 11 milioane cu câinele. 
 D-nul consilier local, ec. Mateiciuc Silviu: Cei ce au rezolvat asta, au luat-o mai din 
timp? Sau e o situație generalizată toată țara? 
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Nu s-a rezolvat nicăieri situația asta.  În 
altă țară e altă legislație și nu discutăm legislația din altă țară. Probleme similare sunt în toate 
comunitățile, mai mari sau mai mici. Și în București sunt și nu vorbim de banii pe care îi au ei și 
cei pe care îi avem noi. Păi vorbim la noi de 100 de capete de câini. 
 D-nul consilier local, ec. Mateiciuc Silviu:  Sunt mult mai mulți. 
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Jumătate din câinii pe care îi vedeți pe 
stradă nu sunt câini vagabonzi. Nu că sunt aduși. Nu sunt câini vagabonzi. Toate străzile de la 
spital în sus, Anton Holban, Cuza Vodă, Ștefan cel Mare, Dragoslav, Sadoveanu, 1Mai, 
Eminescu, zona aia, doar zona aia. Și știu cazuri concrete, cu oameni educați. S-au învățat când 
ajung acasă să dea drumul la câine pe stradă. Câinele își face tura câteva ore. Jumătate din 
câinii de pe stradă, în perioada de împerechere, sunt câini din curțile oamenilor. I-am și 
monitorizat. 
 D-nul consilier local Drăgușanu Octav-Anton:  Și nu pot fi amendați? 
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Asta urmează să facem. Pentru că altă 
soluție nu avem.  
              D-nul consilier local, ec. Mateiciuc Silviu: Dar o perioadă de timp vis - a - vis de 
funcționalitatea adăpostului care ar fi?  
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Cam o lună de zile. Realist. 
 D-nul consilier local, ec. Mateiciuc Silviu: Și va rezolva cel puțin pe termen scurt  
această problemă? 
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Într-o săptămână, două, va fi funcțional, 
dar nu va avea avizele necesare. Va trebui să licităm Serviciul, să vină  firma respectivă, care are 
toate diligențele necesare, pentru că nu avem serviciu specializat. Îl avem înființat, dar nu avem 
operațional  din cauza lipsei de personal. Nu putem angaja la primărie medic veterinar.  
Problemele urgente s-au rezolvat în orașele mari tot prin firme externalizate, care își permit să 
plătească un medic veterinar. 
 D-nul consilier local, ec. Mateiciuc Silviu: Și nu putem lua în considerare? 
 D-nul primar, prof. Gheorghe Cătălin Coman: Păi exact asta facem și noi. Noi vom 
rezolva la Fălticeni problema, cel puțin pe moment și o vom ține aproape ca să zic așa. Problema 
definitivă se va rezolva când legislația va fi respectată și de cei din jurul nostru. Când adăpostul 
va fi funcțional, va fi un adăpost public, al doilea din județul Suceava din 114 UAT-uri. Strângem 
câinii de pe raza municipiului. Dar dacă vine cineva și zice că are câini, de la alte UAT-uri, ești 
obligat să îi primești, dar contra cost. Realist, câte primării din zona noastră, vor aduce contra 
cost, la 11 milioane de câine? Știți ce se va întâmpla, nu? Îi vor aduce până la intrare în oraș. 
Pentru că e gratis. Și atunci cheltuim noi bani cu ei, în condițiile în care va trebui să îi prindem și 
să facem toate demersurile. Legislația trebuie schimbată într-un fel sau altul.  Veți vedea ce 
probleme vom avea după 14 zile. Când trebuie eutanasiați. Vom merge pe adopții. E o problemă 
serioasă și mă bucur că ați ridicat-o.  Toți avem câini și pisici. Dar nu e normal să cheltui cu un 
câine comunitar de patru ori mai mult decât pentru un copil. Asta e legea, încercăm și trebuie să 
o respectăm. Am alocat la începutul anului 50 mii lei, bani pe care îi vom folosi în primă fază. La 
un calcul minimal, avem cam pentru 50 de câini. Lucrăm temeinic la asta. Sperăm ca într-o lună 
de zile să nu mai avem acest tip de discuție. Încercăm să ne canalizăm atenția spre cei care 
abandonează câini. Vă mulțumesc. 
   D-nul consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru – preşedinte de ședință declară 
ședința închisă. 
            Drept pentru care s-a întocmit prezentul proces-verbal. 

          PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                                       SECRETAR GENERAL MUNICIPIU   
  Consilier local, dr. Ilie Cosmin-Alexandru                                  Jr. Mihaela Busuioc 


